
Voorzitter, 
 
‘Nieuwe wegen, vaste waarden’ is de titel van het interne onderzoeksrapport van het CDA wat zij in 
1995 hebben laten maken na de verkiezingsnederlaag van 1994. En nu wordt juist deze titel 
opgepoetst en gebruikt voor het nieuwe coalitieakkoord wat in Bunschoten gesloten is en waarbij 
bestuurlijke vernieuwing hoog in het vaandel moest staan.  
 
Op 18 september werden wij opgeschrikt door de mededeling van de VVD dat zij stopte met de 
coalitie en dat ze dit de volgende dag bekend zouden maken. Het was voor ons niet te begrijpen dat 
dit enkel een mededeling was, zonder dat er een gesprek mogelijk was. Het bespreken van de 
knelpunten en het samen zoeken naar oplossingen werd overgeslagen. De loyaliteit was weg bij de 
VVD en zij vonden het nodig de samenwerking te verbreken. Als ChristenUnie hebben we dat als 
bijzonder onbetrouwbaar en onfatsoenlijk ervaren.  
Vervolgens hebben we, mede omdat ons dat verzocht werd door de VVD, de verantwoordelijkheid 
genomen om alle partijen bij elkaar te roepen om te spreken over de ontstane situatie en in het licht 
van de verkiezingsuitslag te zoeken naar de mogelijkheden voor een nieuw college. Op die bewuste 
avond werd er door de SGP, de CAP en het CDA aangegeven dat zij graag een college met de VVD 
wilden vormen en de VVD sloot zich daarbij aan. De ChristenUnie werd letterlijk van tafel gestuurd.  
Je krijgt het idee dat er veel voorwerk was gedaan en dat het een vooropgezet plan was. 
 
Dat een coalitiepartner zonder duidelijke reden en zonder enige vorm van overleg een coalitie 
verbreekt, beschadigt het vertrouwen van onze inwoners in de politiek. En nu wordt er een nieuw 
college gevormd wat geen recht doet aan de verkiezingsuitslag, want de grootste partij van 
Bunschoten mocht niet mee doen. Dit is geen college wat het dorp wil.  
 
De nieuwe coalitie heeft bestuurlijke vernieuwing en transparantie hoog in het vaandel. Wij zijn erg 
benieuwd hoe deze coalitie in dat kader de samenwerking met de oppositie ziet.  
De afgelopen twee maanden is alles in het diepste geheim gebeurd. Als ChristenUnie hebben wij 
nooit iets vernomen van deze partijen. Ook het feit dat er een formateur werd aangesteld en dat de 
partijen een akkoord bereikten hebben wij uit de pers moeten lezen. Is dat uw idee van transparantie 
en bestuurlijke vernieuwing? Of is dit de coalitie Stiekem?  
 
En dan het coalitieakkoord. We hebben het akkoord naast het vorige coalitieakkoord en het 
verkiezingsprogramma van de ChristenUnie gelegd en we zijn blij dat een heel aantal zaken 
overeenkomen of zelfs al in uitvoering zijn. Zo zijn we bijvoorbeeld blij dat alle partijen het er nu 
blijkbaar meer eens zijn dat de sluitingstijden niet verruimd worden en dat de verruiming van de 
terrastijden gehandhaafd blijft. Dat is een heel ander geluid dan de partijen een jaar geleden lieten 
horen. 
 
Echt veel nieuwe dingen hebben we niet kunnen ontdekken. Oude wijn in nieuwe zakken zou je 
kunnen zeggen. Was dit coalitieakkoord nou de reden voor de breuk? Welke punten op het gebied 
van bestuurlijke vernieuwing waren voor de VVD reden om te breken met de ChristenUnie? Dat is 
toch zeker niet de live-stream van de vergaderingen die al in de werkgroep bestuurlijke vernieuwing 
was voorgekookt? Het zal op de donderdagavond nog stil worden op straat! Of is dat het 
referendum? Want andere nieuwe zaken op het gebied van bestuurlijke vernieuwing kunnen we niet 
ontdekken.  
In dit akkoord staan de financiën erg centraal. En hoewel financiën belangrijk zijn, zijn we bang voor 
een gure wind in de zorg en hopen we dat onze inwoners dezelfde zorg blijven ontvangen zoals de 
afgelopen jaren. We zijn daarom ook benieuwd naar de financiële doorrekening van dit akkoord, 
want die ontbreekt nog. En dat verbaast ons, aangezien dit college aangeeft alle goede voornemens 
uit het coalitieakkoord te gaan uitvoeren in combinatie met mogelijk lagere lasten en een verbetering 



van de financiële positie van de gemeente. Dat zal toch onderbouwd moeten worden. Verder zullen 
we de uitvoering van het akkoord positief kritisch volgen, wij zijn erg benieuwd naar uw voorstellen.  
 
Als ChristenUnie zullen wij vanuit de oppositie ons werk voortzetten, zoals we dat eerder vanuit de 
coalitie ook gedaan hebben. Met pijn in ons hart moeten we afscheid nemen van Bert Koops en Alice 
Kok. Bert Koops, die zich ruim 9 jaar als wethouder voor deze gemeente heeft ingezet en Alice Kok 
1,5 jaar en die nu op deze wijze aan de kant gezet worden. Het is pijnlijk dat zij op deze manier 
moeten vertrekken en we hebben zeer veel waardering hoe zij de afgelopen twee maanden hun 
werk voortgezet hebben in deze moeilijke tijd. Onze dank aan hen is groot.  
 
Als ChristenUnie zetten we ons ook de komende jaren in voor ons mooie dorp en bedrijven politiek 
zoals we dat altijd doen: dienstbaar, met een groot hart voor onze inwoners en het oog gericht op de 
ander en op onze Hemelse Vader. Wat ons betreft doen we dat in samenwerking met u en wij horen 
graag hoe u die samenwerking ziet. 


